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Sammendrag:

Dok.ID Arkivsak ID Brevdato AvsenderlMottaker Tittel

11/3317 I 11/807 30.03.2011 Salten SALTEN
kontro llutvalgsserviee KONTROLLUTVALGS SERVICE -

05/11 RIVING A V BOLIGHUS I
BLÅSKJELL VEIEN 4

11/3318 I 11/808 30.03.2011 Salten SALTEN
kontro llutvalgsserviee KONTROLLUTVALGS SERVICE -

04/11 REDEGJØRELSE FRA
ADMINISTRASJONEN:
HABILITET VED
KLAGESAKSBEHANDLING

11/3321 I 11/809 30.03.2011 Salten SAKS PROTOKOLL 

kontro Ilutvalgsserviee KONTROLLUTVALGET I
FAUSKE - 03/11 REDEGJØRELSE
FRA ADMINISTRASJONEN:
INLØSNING A V TOMT

11/3411 I 11/837 05.04.2011 Sulitjelma Nærmiljøutvalg ÅRSBERETNING 2010 -
SULITJELMA
NÆRMIUØUTV ALG (SNU)

11/3747 I 11/921 08.04.2011 Norges vassdrags- og KLAGE PÅ NVE*S VEDTAK OM
energidirektorat KRAFTGRUNNLAG,

KONSESJONSA VGIFTER OG -
KRAFT FOR DAJA KRAFTVERK

11/3749 I 11/922 05.04.2011 Norges vassdrags- og FAUSKE LYSVERK AS - FRITAK
energidirektorat FRA LEVERINGSPLIKT TIL

SAGMO I SULITJELMA
11/862 I 03/4988 13.04.2011 Nordland fylkeskommune OPPSIGELSE A V DROSJELØYVE

W-1146 MED
STASJONERINGSSTED
SULITJELMA

11/4145 I 03/4988 29.04.201 i Nordland fylkeskommune OPPSIGELSE A V
DROSJELØYVER I SULITJELMA,
W-I087 OG W-97



INNSTILLING:

Refererte dokumenter tas til orientering.



SAL TEN KONTROLLUTVALGSSERVICE
Postboks 54, 8138 Inndyr

Vår dato:
30.03.2011

Jnr
11/184

Ark
413 - 6.1
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SAKSPROTOKOLL - KONTROLLUTVALGET I FAUSKE¡\I3ssering

1~I\D/3'3¡"l li~ Jfbbl-.._---." -1--..---Saksbehandler: Lars Hansen

Saksgang

Kontrollutvalget i Fauske 28.03.20l1 05/1 1

05/11 Riving av bolighus i Blåskjellveien 4

Forslag ti vedtak:
I tilknytning til kommunens anskaffelse av rivning i Blåskjellveien 4, registrerer kontrollutvalget at
ingen av de oversendte dokumenter er journalført slik det er krav om etter arkivforskriften.
Kontrollutvalget vil påpeke at arkivforskriftens krav om journalføring av anbudsdokumenter må
følges, og at dette vil bidra til å ivareta hensynet til kommunens integritet som innjøper og
hensynet til det økonomiske skadepotensial ved tvil og tvister om anskaffelser.

Votering:
Forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt.

Vedtak:
I tilknytning til kommunens anskaffelse av rivning i Blåskjellveien 4, registrerer kontrollutvalget at
ingen av de oversendte dokumenter er journalført slik det er krav om etter arkivforskriften.
Kontrollutvalget vil påpeke at arkivforskriftens krav om journalføring av anbudsdokumenter må
følges, og at dette vil bidra til å ivareta hensynet til kommunens integritet som innøper og
hensynet til det økonomiske skadepotensial ved tvil og tvister om anskaffelser.

Rett utskrift:

Dato: 30. mars 2011I~
Gar-s-i:en

Sekretær for kontrollutvalget

Saksprotokoll sendt: Fauske kommune, rådmannen



SALTEN KONTROLLUTVALGS SERVICE
Postboks 54, 8138 Inndyr

Vår dato:
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SAKSPROTOKOLL - KONTROLLUTVALGET I FAUSKE~~~~l ~~80g

Saksbehandler: Lars Hansen

Saksgang

Kontrollutvalget i Fauske 28.03.2011 04/11

04/11 Redegjørelse fra administrasjonen: Habiltet ved klagesaksbehandling

Kommunalsjef Frank Bernardsen møtte fra administrasjonen for å redegjøre og svare på spørsmåL.
Brev datert 18.03.2011 fra administrasjonen ble lagt frem for kontrollutvalget.

Trine Andalog Gerd Laila Nordhaug tok opp spørsmålet om egen habilitet, jfr at de har deltatt som
medlemmer i klagenemnda i den aktuelle saken. Utvalget fant dem inhabile, og de fratrådte dermed.

Forslag til vedtak:
Saken legges frem uten forslag til vedtak.

Omforent forslag:
Redegjørelsen fra administrasjonen tas til etterretning.

Votering:
Omforent forslag ble enstemmig vedtatt.

Vedtak:
Redegjørelsen fra administrasjonen tas til etterretning.

Rett utskrift:

ars Hansen
Sekretær for kontrollutvalget

Saksprotokoll sendt: Fauske kommune, rådmannen



SALTEN KONTROLLUTVALGSSERVICE
Postboks 54,8138 Inndyr
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Saksgang

Kontrollutvalget i Fauske 28.03.2011 03/1 1

03/11 Redegjørelse fra administrasjonen: Innløsning av tomt

KommunalsjefFrank Bernhardsen møtte fra administrasjonen for å redegjøre og svare på spørsmåL.

Forslag ti vedtak:
Saken legges frem uten forslag til vedtak.

Omforent forslag:
1. Redegjørelsen fra administrasjonen tas til etterretning.

2. Kontrollutvalget registrerer at det forelå en plikt til innløsning av arealet, men mener saken
burde vært behandlet i formannskapet, slik det fra kommunens side ble tatt forbehold om i
brev datert 15.03.2010. Budsjettet burde vært regulert så snart kommunen ble oppmerksom
på at det kom en stor utgiftspost utenom vedtatt budsjett.

Votering:
Omforent forslag ble enstemmig vedtatt.

Vedtak:
1. Redegjørelsen fra administrasjonen tas til etterretning.

2. Kontrollutvalget registrerer at det forelå en plikt til innløsning av arealet, men mener saken
burde vært behandlet i formannskapet, slik det fra kommunens side ble tatt forbehold om i
brev datert 15.03.2010. Budsjettet burde vært regulert så snart kommunen ble oppmerksom
på at det kom en stor utgiftspost utenom vedtatt budsjett.



Rett utskrift:

DatO:3?~
CL~nsen

Sekretær for kontrollutvalget

--

Saksprotokoll sendt: Fauske kommune, rådmannen
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ÅRSBERETNING

2010

SULITJELMA NÆRMIUØUTVALG

Styrets sammensetning: Leder Egil A Setså
N-Ieder/ Økonomi Sigurd Myhra
Sekretær Linn N Godtfredsen
Styremedlemmer Sverre Pettersen
Oddny Johansen

Laila Kvæl og Erik AlvestadValg komite:

Møteaktivitet og aktuelle saker:

Det har i perioden vært avholdt 4. styremøter og behandlet 15 saker. Videre
har fortløpende arbeidsoppgaver blitt ivaretatt av ei arbeidsgruppe bestående
av Sigurd Myhra, Sverre Pettersen og lederen.
Møtefrekvensen har variert etter behovet på saker som har krevd handling, fra
1. - 3. møter i måneden

Lederen har i tillegg hatt møter med ordføreren, rådmann, leder for plan-
/utviklingsavdelingen i Fauske kommune, Fauna KF og Statskog.

SNU tok initiativet til et åpent møte og ide dugnad 13. januar 2010 i samarbeid
med Folkehelse og Fysak for å se på hvilke aktivitetstilbud som kan være mulig
å få til i Sulis. En arbeidsgruppe på fire personer sammen med Fysak og
Folkehelsa gjennomgikk besvarelsene og 11 konkrete tiltak vil bli forsøkt
realisert, inkludert å re åpne et treningssenter iSulis.

SNU arrangerte 14. juni åpent møte i samarbeid med Fauske kommune,
kommuneplanen Samfunnsdel- "Fauske 2025".
SNU, ved lederen ønsket kommunes representanter og fremmøtte velkommen
og redegjorde for det arbeidet SNU ønsker å skape /forbedre på stedet, samt
status for det.
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Ordfører Odd Henriksen innledet til dagens tema og prosjektleder Geir J
Sandmo fra Bedriftskompetanse, gjennomgikk planen med innspill fra de
fremmøtte. Øvrige til stede fra kommunen var Gudrun Hagalinsdottir.

SNU tok også initiativet 21. oktober til et åpent møte i forbindelse med
utbyggingsplanene for minikraftverk i "Beritelva", Saltdal kommune. Det hadde
i forkant vært planleggingsmøter med Suliskraft AS ved Daglig leder Rune

Stensland samt Saltdal kommune ved Ordfører Kjell Magne Johansen, og
saksbehandler Frode Tjønn. Tilstede på møtet var nær på 100 deltakere,

politikere fra begge kommunene Saltdal og Fauske, miljøvernere og andre
engasjerte tilhørere.
Etter innledningen fra Sulisfraft AS og Saltdal kommune ble det en engasjert
meningsutveksling til de foreliggende planer.

Til orientering kan nevnes at den videre politiske behandling i Saltdal kommune
resulterte i et ikke anbefalt vedtak om utbygging av "Beritelva" overfor NVE, og
dermed er det liten realisme i at NVE går mot de folkevalgte i denne saken.

SNU, ved lederen deltok 12. oktober på ei befaring i Sulitjelma, sammen med
"Planutvalget" i Fauske kommune, som hadde møte på Sulitjelma
Samfunnshus. Stedene som ble befart var: parkeringsplassen ved Sulitjelma
kirke, saneringsmodne hus, ref vårt kartleggings arbeide fra 2007, Coopvillaen,
"blåhuset" på Sandnes, "rønne" på Sandneshaugen, skrottømmeplass ved
Giken elva, industriområde, befaring i forbindelse med arealplan for
Jakobsbakken, Sulitjelma Fjellandsby, innkjørsel til bolighus ved "Tiabakken" og
rassikring Bursiveien. På grunn av dårlig vær og sent på dagen ble turen til
Bursimarka og plasseringen for busskuret utsatt.

SNU, arbeidsgruppa, hadde nytt møte 7. oktober med Folkehelsa og Fysak for å
se på hvilke aktiviteter som var mulig å komme i gang med, vinteren 2010/
2011. Utfordringen har vært å få stedlige instruktører til å videreføre
aktiviteter, som Fysak eventuelt setter i verk. Planene for nytt treningssenter i
tidligere "Sumo" lokaler, med ny eier- og driftsmodell ble presentert. Tur til
Hamarøy for å bli orientert om driftsmodellen i Hamarøyhallen, ble
gjennomført 23. november, sammen med Even Solstad Fysak og lederen av
SNU.

Det pågår arbeid med en prosjektbeskrivelse, som er blitt noe forsinket.
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16. desember innkalte SNU ved lederen, representanter fra Fauske kommune,
Nordlandsnett AS og Statskog for å bli orientert om planene videre, med Avilon
bru, etter at Fauske kommune hadde stengt brua for motorisert ferdsel, basert
på en tidligere befaring og nylig utarbeidet rapport, om brua's manglende
tekniske standard.

Statskog som grunneier, utarbeider forslag til endelig løsning, etter grundig
behandling og gjennomgang med partene, samt fritidsbeboerne som benytter
broen. Statskog orienterer om endelig løsning i saken.

"Gikenbru" var også tema i møtet, men vil bli tatt opp som egen sak senere.

SNU har i to brev 14. januar og 9. august uttalt seg i forbindelse med
reguleringsplanene for Ny skole i Sulitjelma.

Sulitjelma Nærmiljøutvalg, SNU, og Sulitjelma Hytteforening, SHF, har i
samarbeid og i en felles uttalelse til Fauna KF, synliggjort flere tiltak for å bedre
parkeringsforholdene ved utfartsområdene i Sulitjelma. Parkeringsområdene
gjelder: Skihytta, Kjelvatnkrysset, Jakobsbakken og Daja.

I tillegg er det tatt med mulighetene for en samordning og et felles utfartssted
for scooterne, videre merking og kjøring av skiløypenettet, hundetraseer samt
bedre skilting.

SNU har også engasjert seg i saken for å få videreført diesel og bensin fylling i
Sulitjelma, med å tilskreve Fauske kommune ved rådmann Ragnar Pettersen, og
påpeke de negative effekter dette ville ha for Sulis, dersom det ikke kom til en
positiv løsning. Saken er avsluttet og Sulis har fått nytt pumpe og datautstyr
som sikrer fortsatt drift.

SNU har i samarbeid med Sulitjelma skole deltatt i et teoretisk og praktisk
skoleprosjekt, som resulterte i å oppgradere en garasjerekke som var til stor
skjensel for stedet.

Generelt:

Sulitjelma Nærmiljøutvalg, SNU, har vært aktive og oppsøkende i saker vi har
jobbet med overfor Fauske kommune, private og offentlige instanser.

SNU har ikke fått til bedre kommunikasjonsløsninger mellom administrasjonen
og nærmiljøutvalgene, men vil jobbe videre, og håper på en løsning i
inneværende år.
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SNU fortsetter samarbeidet med ISBBL om ny boligbygging i Sulis. På en
befaring i november ble partene enige om å bebygge et område øst for
Sa mvi rke laget.

SNU sitt prosjekt "Forskjønnelse i Sulis" blir også i år videreført i samarbeid
med Østbø AS og Statskog. Flyveblad og annonsering er starten på prosjektet til
våren, som vi håper får bred oppslutning og bidra til at vi får et triveligere sted
å bo.

SNU vil arbeide aktivt for at Fauske kommune ansetter en parkstilling til å ta
seg av forskjønnelse på sommeren og løypekjøring om vinteren.

SNU er lite tilfreds med at Fauske kommune ikke har fulgt opp lovnaden til SNU
med å kontakte SKS, slik at disse to aktørene i fellesskap, skulle øve påtrykk
på Telenor, for å få til mobildekning på hele strekningen E-6 til Sulitjelma.

Busskuret til Bursimarka som SNU har prosjektert og fått produsert hos Tia AS
er ferdig og klart for montering. Dette arbeidet blir sluttført til våren.

Skiløypetraseene er nå utarbeidet av SNU og ligger tilgjengelig på vår hjemme
side sulismiljo.com. SNU tar sikte på å realisere planene for ski sesongen 2012, i
tidsrommet medio februar til medio april

SNU jobber videre med planene for Post i butikk i Coop sine lokaler. Coop
Nordland er positive til post i butikk, men posten vil avvente proposisjonen som
legges frem til våren, om hvilke konsesjonsvilkår posten vil måtte arbeide etter,
før et møte kan komme i stand mellom Coop Nordland, Posten, SNF og SNU.

SNF og SNU hadde i mai 2010 møter med Statens vegvesen ved ansvarlig Jan
Marvold angående standarden på fv - 830 til Sulis. Statens vegvesen fikk ikke
de bevilgninger de hadde bedt om, og er misfornøyde med den lapping som
skjer, uten og kan gjøre utbedringene permanent.

Derfor hadde SNF og SNU i januar 2011 fornyet kontakt med både samferdsel
råden i Nordland fylkekommune, May Valle, og Statens vegvesen Jan Marvold,
for å bli informert om hvilke prioriteringer og budsjett som gjelder for fv - 830,
strekningen E-6 til Sulitjelma / Jakobsbakken. Vi har i mange år vært lovet
sikring av tuneIlene, vannlekkasjer, hull i vegbane / dårlig vegbane, varsling /
nødtelefaner, ras sikring med mer.

SNU og SNF har til våren forslått en felles befaring for å klargjøre nødvendige
tiltak til høstens budsjett arbeid.
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SNU ble gjort kjent med at Statens vegvesen vil ruste opp veien, fast dekke og
utkjørsler, mellom Daja og Jakobsbakken for 2 mill. kr. i 2011.

Fylket og vegvesenet vil komme tilbake til hva som blir gjort med tuneIlene og
den øvrige veg standard på fv - 830.

SNU har ikke kommet i mål med sikring av gjerde ved "Rupsielva" i Bursimarka.
Området er ekstremt farlig og SNU er sterkt kritisk til at dette ikke har vært tatt
på alvor, ansvarsforholdet mellom Statskog og Fauske kommune, men
forventer at saken blir løst til våren 2011. Saken har pågått i flere år.

Arbeidet videre:

Styret takker for innspill som kommer fra lokalbefolkingen, og håper på fortsatt
aktiv medvirkning og oppslutning.

Vi vil også takke Statskog, Fauske kommune, Fauna KF, Østbø AS og andre
samarbeidspartere.

Styret takker for tilliten og ønsker det nye styret lykke til med det videre
arbeidet, for å sikre et godt og levedyktig lokalsamfunn, til beste for Sulitjelma
og Fauske kommune.

For styret

Sigurd Myhra Egil A Setså Sverre Pettersen

Linn N Godtfredsen Oddny Johansen



ArsreKnskap Sulitjelma Nærmiljø utvalK-2 01 O.

Inntekter.

Ingen inntekter bokført, ettersom tilskuddet som gjelder for 2010 er bokført i 2009,og
følgelig er en del av det store overskuddet for 2009.(kr 16.644).

Utgifter.

Servering o.l kr 4.563,00.

Leie av lokaler 1.050,00.

Rekvisita,data 2.237,00.

Annonsering 3.616,00.

Bilgodtgjørelse 7.645,00.

Maling,div 9.207,00.

Sum utgifter kr 28.396,00.

Bankinnskudd pr 01.01.2010 kr 42.439,54

Underskudd for 2010 kr 28.396,00

Bankinnskudd pr 31.12.2011 kr 14.043,00
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Saksbehandler:
Sjur Hauger Garaas
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Oversender klage på NVs vedtak om kraftgrunnlag,
konsesjonsavgifter og -kraft for Daja kraftverk - Fauske kommune
SKS Produksjon AS (SKS) har påklaget NVs vedtak av 15.5.2005 angående kraftgrunnlag,
konsesjonsavgifter og -kraft for Daja kraftverk i Sulitjelmavassdraget for konsesjon av 26.5.2000.

NV oversender herved klagen til OED for departementets avgjørelse.

Sakshistorikk

Ved kgL. res av 26.5.2000 ble Salten Kraftsamband gitt bruksrett til vannfallene som utnytes i Daja
krafterk.

Det ble sendt ut et første forhåndsvarsel om vedtak den 6.4.2001. Salten Kraftsamband kommenterte på
dette forhåndsvarselet 24.4.2001. NVE ga tilsvar på problemstilinger reist av Salten kraftsambands brev
den 29.4.2002. Det ble 18.9.2002 avholdt et møte mellom Salten Kraftsamband (nå SKS Produksjon
AS) og NVE om saken. SKS ga yterligere kommentarer i brev av 8.12.2003.

NVE sendte nytt forhåndsvarsel i saken 20.12.2004 med endret magasinvolum i Kjeldvatn. Dette
forhåndsvarselet ble kommentert av SKS i brev av 10.1.2005. NVE fattet vedtak i saken 6.4.2005.
Vedtaket ble påklaget av SKS den 18.5.2005, gjennom advokatfirmaet Haavind Vis lie AS.

NVEs vedtak av 6.4.2005

NVE vedtok et kraftgrunnlag for Daja krafterk for bruksrettkonsesjon av 26.5.2000 på 28 172 nat.hk.
Dette vedtaket er beregnet ut fra en regulert vannføring i median år på 14,28 m3/s.
Konsesjonskraftmengde ble dermed vedtatt til 14 807 203 kWh.

Innkommet klage

Vedtaket ble påklaget av SKS i brev av 18.5.2005. Konsesjonær klager på NVEs beregningsmetodikk
og mener den metoden NVE bruker gir et høyere kraftgrunnlag enn det krafterket faktisk kan nyte seg
av. SKS mener også at NVEs vedtak ikke er i tråd med det NVE selv uttrykker skal legges til grunn for
beregningene.

Hovedkontor

Drammensveien 211

E-post: nvel§nve.no. Internett: ww.nve.no. Postboks 5091, Majorstuen. 0301 OSLO. Telefon: 22 95 95 95, Telefaks: 22 95 90 00

Org.nr.: NO 970205039 MVA Bankkonto: 7694 05 08971

I Region Nord I Region Sør
L Kongens gate 14-18 :1. Anton Jenssensgate 7

I 8514 NARVIK Postboks 2124
i Telefon: 76 92 33 50 i 3103 TØNSBERG
I , Telefon: 33 37 23 00

Region Mldt.Norge

Vestre Rosten 81

Region Vest

Naustdalsvn. 1 B

Postboks 53

6801 FØRDE

Telefon: 57 83 36 50

i Region øst

I, Vangsveien 73
Postboks 4223

2307 HAMAR

! Telefon: 62 536350

Postboks 5091, Majorstuen

0301 OSLO

7075 TILLER

Telefon: 72 89 65 50
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Daja krafterk benyter tre reguleringsmagasiner. Selve krafterket har inntak i magasinet Kjeldvatn.
Oppstrøms for Kjeldvatn ligger både DorrovatnogBalvatn. Magasinenes volum er hhv. 8, 16 og
292 mil.m3. Dette gir en magasineringsprosent på hhv. 24,7 %, 28,9 % og 117 % av årlig tilsig. Når
man ser på hele nedbørsområdet samlet Ïar man en magasinprosent på 75,4 %.

SKS anfører at ettersom NVEs beregning ser på hele nedbørsområdet til kraferket under ett gir dette et
unatulig høy kraftgrnnlag. Grunnen til dette er at den totale magasineringsprosenten på 75,4 % bety
at Kjeldvatn ikke klarer å utjevne og lagre så mye vann som den samlede magasineringsprosenten tar
høyde for.

Klagen anfører også at NV ikke følger de prinsippene direktoratet har lagt til grnn for beregning av
kraftgrnnlag. SKS mener at når NVE i publikasjonen NVE Faka 112004 skriver: "Beregningspunkt:
De fleste regulerte vassdrag har et komplisert reguleringsmønster med flere magasiner og kraferk.
Beregningen må derfor splittes opp. Vassdraget deles opp i mindre regulerte felt med fokus på
magasinenes utjevningsmulighet. Første større krafterk nedenfor magasinene blir da beregningspunkt

for hvert av feltene." må dette tolkes dit hen at (hydrologiske) delfelter skal vurderes for seg, uten
hensyn til plassering av krafterk.

SKS presenterer i klagen en alternativ beregning der delfeltene tilhørende krafterkets tre
reguleringsmagasiner er vurdert enkeltvis. Denne beregningen fører til et kraftgrnlag på
25 566 nat.hk. en reduksjon på 2 606 nat.hk fra NVEs beregning.

Øvrige kommentarer

Klagen ble forelagt partene i brev av 14.6.2005, med uttalefrist 9.7.2005. Uttlefristen ble senere
forlenget til 15.8.2008. Klagen ble kommentert av Saltdal kommune.

Saltdal kommune ser, i brev av 8.7.2005, ingen grnn for å redusere det fastsatte kraftgrnnlag.

NVEs kommentarer

Klagen fra SKS produksjon går ut på at NVEs beregningsmetode gir en reguleringsgrad som er unaturlig
høy i forhold til det som kan utnytes i krafterket. Det store magasinet Balvatn ligger oppstrøms det
mindre magasinet Kjeldvatn. Evnen Kjeldvatn har til å regulere tilsiget fra oppstrøms delfelt er derfor
begrenset. SKS mener at NVE benyter en metode som gir en uforholdsmessig høy regulert vannføring
og at denne ikke er beskrivende for de faktiske forhold ved krafterket. I klagen har SKS beregnet at
regulert vannføring ved å se alle nedbørsfeltene i systemet for seg er 12,959 m3/s. Kraftgrunnlaget vil
tilsvarende være 25 566 nat.hk.

Beregningene NVE har gjort i forbindelse med konsesjon av 26.5.2000 er basert på
beregningsprinsippene i KTV-notat 52/2001 og er nærmere forklar i NVE Fakta nr. 112004. Ved

beregning av større reguleringssystem skal beregningen deles opp i mindre områder (regulerte felt).
Disse områdene kan bestå av flere hydrologiske delfelt. Beregningspunk for disse områdene blir første
krafterk nedenfor. NVE vil ved normale omstendigheter kun bruke krafterk som beregningspunkt.

På bakgrnn av dette har vannføringen til Daja krafterk blitt beregnet uten å dele opp området idelfelt
og uten å innføre beregningspunkter som ikke er krafterk.

Konklusjon

NVE ser at den fastlagte beregningsmetoden kan gi mindre endringer for regulanten og at regulanten har
misforstått termene regulerte felt og hydrologiske delfelt i Fakta 1/2004. NVE viser imidlertid til at
beregning av kraftgrunnlag er en beregning av krafterkets teoretiske produksjonskapasitet og at
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usikkerhetsfakoren i det hydrologiske underlagsmaterialet uansett er stor. NV ønske å holde på en
beregningsprasis som gir en så hø grad av forutsigbarhet som mulig, både for regulàlter og berørte
kommuner. Dette vil gi en mer entydig og effektiv saksbehandling.

Etter NVEs syn er saken behandlet i tråd med etablert praksis. NV opprettolder sitt vedta av
6.4.2005 og sender med dette saken til OED for avgjørelse.

Med hilsen

~\l.
"-. (Me~

avdelingsdirektør

as,
Carsten Stig Jens
seksjonssjef

Vedlegg: Forhåndvarsel om vedta av 6.4.2001 inkL. KTV-notat 2/2001
Brev fra SKS av 24.4.2001, spørsmål om forhåndsvarselet
Brev fra NVE av 29.4.2002, vedrørende reguleringshøder og beregning av vannføring
Brev fra SKS av 8.12.2003, tilbakemelding på forslag til beregning og fordeling
Brev fra NVE av 20. i 2.2004, nyt forslag til kraftgrnnlag, konsesjonsavgifter og -kraft
inkL. KTØ-notat 46/2004
Brev fra SKS av 10.1.2005, vedrørende nye ytelsesberegninger
Vedtak av 6.4.2005, inL. Bakgrnn for vedtak, KTØ-notat 16/2005
Brev fra Advokatfrmaet Haavind Vislie AS av 25.4.2005, søknad om utsatt klagefrist på
vegne av SKS
Brev fra NVE av 2.5.2005, angående innvilget utsatt klagefrst
Brev fra Advokatfirmaet Haavind Vislie AS av 18.5.2005. Klage på vedtak av 6.4.2005,
på vegne av SKS
Brev fra NVE av 14.6.2005, ber om uttlelse til klagen
Brev fra Saltdal kommune av 8.7.2005, uttalelse til klagen

Kopi SKS Produksjon AS, Eliasbakken 7,8205 FAUSKE
u/vedlegg: Fauske kommune, Postboks 93,8201 FAUSKE

Saltdal kommune, 8250 ROGNAN
Nordland fylkeskommune, Fvlkeshuset, 8048 BODØ



f! Norges

n. vassdrags- og
. energidirektorat

NVE.

\& F8usk~ kommune

-- QKQY1kshoti.r81f ."-
iy/y _I(

KI;¡s'g"ririri"-

Fauske Lysverk AS
Follavn. 73

8200 FAUSKE

:ti~lLt9 '¡¡O/a;):L

,"'-'-"--_.. - --(~-_._--

Vår dato: O 5 APR 2011

Vår ref.: NVE 20100298-15 ke/thse
Arkiv: 611

Deres dato: 26.1 0.20 L O
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Saksbehandler:
Tale Helen Seldal
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Fauske Lysverk AS - Fritak fra leveringsplikt til Sagmo i Sulitjelma,
Fauske kommune
Vi viser til søknad av 26.10.20 L O om fritak fra leveringsplikt til Sagmo i Sulitjelma, Fauske kommune i
Nordland.

På bakgrunn av søknaden og innkomne merknader vurderer vi kostnadene ved fOlisatt kraftforsyning til
Sagmo som urimelig høye sammenlignet med de ulemper som påføres private interesser ved at
nettilknytningen avsluttes.

I medhold av lov 29.6.1990 nr. 50 (energiloven) § 3-3, 2. ledd og fullmakt gitt av Olje- og
energidepartementet 23.1.1991 gis Fauske Lysverk ÀS (FL) dispensasjon fra leveringsplikten til
Sagmo i Fausl(e kommune.

Dispensasjonen innvilges på følgende viIMr:

1. FL plikter å informere kunden om alternative lokale løsninger for energiforsyning.

2. FL plikter å yte et tipasningstilskudd ti lokal energiforsyning på beløp stort kr. 40 000.

3. Abonnenten skal ha rimelig tid ti å innrette seg til lokal energiforsyning. FL plikter derfor
å opprettholde forsyningen til abonnenten til 1.10.2011.

I vedlagte notat Bakgrunnfor vedtak av 5.4.2011 er det redegjoii nærmere for saksbehandlingen og
begrunnelsen for vedtaket.

E-post: nve(§nve.no, Internett: www.nve.no. Postboks 5091, Majorstuen, 0301 OSLO, Telefon: 22 95 95 95, Telefaks: 22959000

Org.nr.: NO 970 205 039 MVA Bankkonto: 76940508971

Hovedkontor Region Midt-Norge Region Nord Region Sør Region Vest Region øst

Drammensveien 211 Vestre Rasten 81 Kongens gate 14-18 Anion Jenssensgale 7 Naustdalsvn. 1 B Vang svei en 73
0212 OSLO 7075 TILLER Postboks 394 Postboks 2124 Postboks 53 Postboks 4223

Teldon: 72 89 65 50 8505 NARVIK 3103 TØNSBERG 6801 FØRDE 2307 HAMAR
Telefon 76923350 Telefon: 33372300 Telefon 57833650 Telefon: 62 53 63 50
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NVEs vedtak kan påklages til Olje- og energidepartementet innen tre uker fra det tidspunkt underretning
er kommet fram til paiien, jf. forvaltningsloven kap. VI. Eventuell klage skal begrunnes skriftlig, stiles
til Olje- og energidepartementet og sendes gjennom NVE.

Med hilsen

(;1
Rune Flatby
avdelingsdirektør

l~*~-3j.~,-
Ik Ame Olsen

seksjonssjef

Vedlegg: Bakgrunn for vedtak

Kopi: Fauske kommune
Postboks 93

8201 Fauske

Gerd Hultmann
Skogstjerna 20
8250 Rognan
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1 Konklusjon

Fauske Lysverk AS (FL) søkte den 26.10.2010 i medhold av energiloven § 3-3 Norges vassdrags-
og energidirel(torat (NVE) om fritak fra leveringsplikt til Sagmo i Fausl(e kommune, Nordland
fylke.

Bakgrunnen for søknaden er at eksisterende høyspentlnje over Sulitjelmafjellet, med radial til
Sagmo, er sterkt preget av elde og FL planlegger å reinvestere og oppgradere eksisterende
ledning over Sulitjelmafjellet til 22 kV. Dersom Sagmo skal fortsette å være tilknyttet nettet
planlegger FL legge en ny tre km lang lavspentkabel i grøft fra eksisterende trafokiosk ved
Jakobsbakken. Det er én fritidsbolig på Sagmo som eies av Gerd Hultmann, og gjennomsnittelig
årlig strømforbruk er 4 152 kWh.

NVE gir i medhold av energiloven § 3-3 Fauske Lysverk AS fritak fra leveringsplikt. NVE har
vektlagt at Sagmo er en fritidsbolig med lavt uttak og at kostnadene ved å opprettholde en
fortsatt nettilknytning er vesentlg høyere enn forventet nettleieinntekter fra området. Den
reelle nettkostnaden vii med dagens uttak være om lag 20 kr/kWh dersom det reinvesteres i
nettforbindelse til Sagmo. NVE mener at det er mer rasjonelt å etablere lokal løsning for
strømforsyning på Sagmo.
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2 Søknaden

Fauske Lysverk AS (FL) søkte i medhold av energiloven § 3-3 den 26.10.2010 om fritak fra
leveringsplikt til en fritidsbolig (Sagmo) i Sulitjelma, Fauske kommune. Det er i dag en 5 kV høyspent
linje på Sulitjelmafjellet. Sagmo er tilknyttet denne via en to km lang radial som i følge FL har vært
særlig feil befengt de siste årene, og det er klatreforbud i flere av stolpene på grunn av råteskader. Bele
5 kV-linjen på Sulitjelmafjellet er fra 1 95 O-årene og det skal derfor reinvesteres i en 22 kV kabeL.
Dersom tilknytning til Sagmo skal opprettholdes planlegger FL å legge en tre km lang 230 V
lavspentkabel i grøft langs eksisterende vei fra nærmeste trafokiosk ved Jakobsbakken.

Ved Sagmo er det i dag kun én kunde, og dette er en eier aven fritidsbolig. FL anser det som lite
sannsynlig at det vil komme flere fritidsboliger i dette området. Gjennomsnittelig forbruk fra 1996 til
nå ved Sagmo er,oppgitt i søknaden til å være 4 152 kWh. Søker har beregnet investeringskostnaden
ved nyetablering av tilknytningslinje, der noe sprengning av fjellgrøft påregnes, til 990 000 kr, og årlig
kostnad ved nedskrivning og drift og vedlikehold til kr. 99594. Med en strømleveranse på drøye 4 000
kWh per år vil dette ifølge søknaden medføre en kostnad på ca. 24 kr/kWh.

Søker oppgir at de har tilbudt kunden et strømaggregat for FLs regning, eventuelt økonomisk
kompensasjon, noe som ikke ble akseptert.

3 Innkomne merknader

Høringsuttalelse fra Gerd Hultmann

Gerd Bultmann er eier av fritidseiendommen på Sagmo og skriver i brev av 1. 1 1.20 L O og 13.12.2010
at hun ikke kan godta at strømmen kuttes. Bultmann anfører at hun gjennom snar ti år har investert
mye i huset gjennom et omfattende oppussingsarbeid. Bun tilbakeviser FLs påstand om at hytten er
lite i bruk siden de er der hver påske og hele sommeren frem til oktober. Bun ytrer behov for
strømtilgang hele året ettersom de har varme på gjennom vinteren for å hindre frysing av vannrør, og
mat i kjøleskap og fryseboks. Bun skriver at hun har avvist tilbudene fra FL ettersom hun trenger fast
strømtilførsel.

Hultmann skriver at hun for noen år siden fikk bekreftelse fra FL om at hun hadde krav på strøm. Hun
mener at det faktum at hun er eneste kunde ikke er god nok grunn til å avslutte strømsforsyningen, og
at FL har hatt plikt til å vedlikeholde nettet. Bultmann viser også til at de som bygger nye hytter og
hus i dag får tilgang til strøm. Videre stiller Bultmann spørsmål ved FLs valg av teknisk løsning for
nyetablering av nett til Sagmo ut fra kostnadshensyn.

Hultmann skriver at hun har planer om å flytte til Sagmo på helårig basis og planlegger å utvikle
området ved å bygge utleiehytte, holde sauer og kanskje drive kafé. Hun mener at områdets
naturskjønnhet og nærhet til hyttefelt i Sulis tilsier at behovet for å legge ut tomter i dette området må
komme etter hveii. Dersom det fraflyttede huset på tomten selges kan det komme nye eiere som vil ha
strøm.

Bøi-ngsuttalelse fra Fauske kommune

Fauske kommune skriver i brev av 29.1 i .20 l O at det i kommuneplanens arealplan er foreslått lagt inn
et byggeområde for fremtidige fritidsboliger, med anslått antall på 4-6 enheter. Tanken bak dette er i
følge kommunen et forsøk på å gjenskape Sagmoen, som er et gammelt nedlagt gruvesamfunn, i om
lag samme stand som stedet var før nedleggelsen. Utbyggingen vil måtte skje i henhold til en
reguleringsplan, og det forel igger ikke noe tidsplan for dette prosjektet.
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4 NVEs vurdering

Generelt om leveringsfritak

Netteiere som har områdekonsesjon meddelt av NVE har ansvar for å forsyne det geografiske området
konsesjonen gjelder for med elektrisk energi. De har i henhold til energiloven leveringsplikt til alle
kundene i området. Forarbeidene til energiloven (at. prp. nr. 43, 1989-90) utdyper hva
leveringsplikten omfatter: "Leveringsplikten innebærer en plikt for fordelingsverket til å la abonnenten
knytte seg til fordelingsnettet og til å levere energi til forbrukerne innenfor det området som plikten
gjelder for."

Adgangen til å dispensere fra leveringsplikten er uttrykt i energiloven § 3-3, 2. ledd: "Departementet
kan dispensere fra leveringsplikten når særlige grunner tilsier det. " Olje- og energidepartementet har
delegert denne dispensasjonsadgangen til NVE. Av lovens forarbeider følger at "unntaksbestemmelsen
kan kun komme til anvendelse når tilknytningen ikke med rimelighet kan etableres på vanlige
betingelser. Dette kan være aktuelt ved tilknytning av fritids bebyggelse, seteranlegg eller turisthytter. "

"Særlige grunner" og "rimelighet" er begreper som i de fleste tilfeller vil være knytet til kostnader
ved opprettholdelse av leveringsplikten, og hvilke konsekvenser et leveringsfritak vil få for private og
allmenne interesser. I skjønnsutøvelsen legges det vekt på at kostnaden ved opprettholdelse av
leveringsplikten må være vesentlig før et fritak fra leveringsplikt blir aktuelt.

Spørsmålet om fritak fra leveringsplikt blir gjeme reist i forbindelse med større reinvesteringer i nettet
i et utkantområde. Behovet for investeringer kan utløses som følge aven alvorlig feilsituasjon, for
eksempel et kabelbrudd, eller ved at nettet på grunn av elde er blitt i så dårlig forfatning at det må
bygges helt om.

Kostnadene ved opprettholdelse av leveringsplikt ved Sagmo

NVE konstaterer at for å opprettholde strømforsyningen til Sagmo må tilknytningslinje og
transformator byttes ut. Det eksisterende 5 kV nettet i området er gammelt (ca. 60 år), og er planlagt
erstattet med en 22 kV nett. Forventet levetid på nettanlegg av denne typen er 30-60 år. Vedlikehold
og utskiftinger av enkeltkomponenter kan forlenge levetiden, mens spesielle driftsforhold og lignende
kan forkorte den. FL anfører at linjen til Sagmo er spesielt feilbefengt, og at det er råteskader i
stolpene. På bakgrunn av dette vurderer NVE det som nødvendig å bytte ut hele anlegget hvis
strømforsyningen skal opprettholdes.

Istedenfor å benytte samme trasé som i dag har FL beskrevet en løsning med tre km lavspentkabel i
grøft fra en eksisterende trafokiosk. NVE vurderer dette som en fornuftig løsning da den er rimeligere
enn å bygge ny høyspentlinje og ny transformator ved Sagmo. NVE konstaterer at det er mest rasjonelt
å legge kabel da denne vil gi mindre spenningsfall over en så lang strekning.

FL har beregnet investeringskostnaden ved nyetablering av tilknytningskabel til 990 000 kr. Med en
kalkulasjonsrente på 7 % gir dette en kapitaliseli årskostnacl på kr. 79 794. Med drifts- og
vedlikeholdskostnader på 19800 kr/år blir den årlige kostnaden i følge søker på kr 99594, og med et
gjennomsnittlig forbruk på 4 152 kWh utgjør dette en nettkostnad på 24 kr/kWh. NVE har lagt de
samme kostnadene til grunn, men baseii på en kalkulasjonsrente på 4,5 % blir den årlige kostnaden
etter NVEs beregninger kr. 80577, og nettkostnaden blir 19 kr/kWh.

Den totale årlige nettleien for kunden har vært på ca. 5 350 kr, gitt en nettleiepris på 1,3 kr/kWh. Dette
medfører en negativ differanse mellom FLs inntekter og utgifter i forbindelse med årlige kapital- og
driftskostnader på ca. 75 200 kr.
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Alternativet for kunden, hvis strømforsyningen ikke opprettholdes, er å anskaffe et
bensin/dielselaggregat. Priseksempel for innkjøp av støydempet bensinaggregat på 6 kW er kr. 15000,
og bruken av dette gir en årlig totalkostnad på kr. 30 200 ved en bensinkostnad på 13 kr/log et
totalforbruk på 4 152 kWh. Dette aggregatet gir spenning på 230 V og kan benyttes med eksisterende
elektriske apparater. For å redusere miljøbelastningen med de utslippene et strømaggregat gir, kan
aggregatet kombineres med batteri og solcellepanel, eventuelt vindturbin. Dette vil i tillegg gi
reduserte drivstoffkostnader.

Ved eventuelt fritak fra leveringsplikt vil NVE fastsette vilkår om at FL plikter å informere kunden om
alternative lokale løsninger for energiforsyning og yte et tilpasningstilskudd til lokal energiforsyning
på beløp stort kr. 40 000.

Konsekvenser av leveringsfritak for private og allmenne interesser

Hultmann er nå eneste kunde på den aktuelle tilknytningslinjen. Hun ytrer at hun har planer om å flyte
til Sagmo på helårsbasis og skisserer mulige planer for utvikling av området. Fauske kommune skriver
i sin høringsuttalelse at det i kommuneplanens arealplan er foreslått lagt inn et byggeområde for
fremtidige fritidsboliger, med anslått antall på 4-6 enheter. Det foreligger ikke noe tidsplan for dette
prosjektet.

NVE legger til grunn for vår vurdering at tomten er regulert til fritidsbolig og ikke helårsbolig. NVE
ble i samtale med Fauske kommune den 21.3.2010 orientert om at det ikke foreligger søknad om å få
bruke fritidseiendommen på Sagmo til helårsbolig. For at NVE skal kunne tilegge øvrige planer om
ny virksomhet vekt, må planene være konkrete.

Det er kostnadskrevende å opprettholde strømforsyningen til Sagmo sammenlignet med nettleieinntekt
fra kunden. Kostnaden for alternativ lokal strømforsyning vil bli vesentlig rimeligere. Denne
differansen forsvarer etter NVEs syn å innvilge fritak fra leveringsplikten for selskapet. Et fritak vil
påføre abonnenten ulemper ettersom dette kan gjøre det nødvendig med en viss omlegging av
energiforbruket, og ved at alternativ kilde til strømtilførsel vil bli dyrere for kunden enn i dag. Dersom
det settes vilkår om at abonnenten får rimelig tid til å innrette seg til lokal energiforsyning vurderer
NVE ulempene til å ikke være aven slik grad at søknaden om fritak bør avslås.

Etter NVEs vurdering vil ikke allmenne interesser bli berørt i nevneverdig grad.

Andre forhold

Hultmann påpeker at de som bygger nye hytter og hus i dag får tilgang til strøm. NVE viser til reglene
for anleggsbidrag, som gjelder for nye kunder av elektrisitet. Anleggsbidraget skal bidra til å dekke de
faktiske investeringskostnadene som en ny nettilknytning innebærer. Når netteier fritas fra
leveringsplikt til eksisterende kunder fører dette til at kundene i praksis blir behandlet på lik linje med
nye kunder. Dette tilsier at kostnadene ved nyetablering av nettilknytning eller tilknytning til en lokal
strømkilde tilfaller kunden. Dette vil også være tilfelle ved Sagmo.

Hultmann skriver at hun for noen år siden fikk bekreftelse fra FL om at hun hadde krav på strøm, og at
hun ellers ikke ville satset så mye på Sagmo. Dette er forhold som ikke relevant for NVEs
bedømmelse av om lovens krav til særlige grunner er oppfylt.

5 NVEs vedtak

NVE gir i medhold av energiloven § 3-3 Fauske Lysverk AS fritak fra leveringsplikt. NVE hai'
vektlagt at Sagmo er en fritidsbolig med lavt uttak og at kostnadene ved å opprettholde en
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nettkostnaden vB med dagens uttak være om lag 20 kr/kWh dersom detreinvesteres i
nettforbindelse til Sagmo. NVE mener at det er mer rasjonelt å etablere lokal løsning for
strømforsyning på Sagmo.

NVE vB sette vilkår om at FL plikter å informere kunden om alternative lokale løsninger for
energiforsyning og yte et tipasningstilskudd til lokal energiforsyning på beløp stort kr. 40 000.
Abonnenten skal ha rimelig tid til å innrette seg til lokal energiforsyning. NV vil derfor sette
vilkår om at FL plikter å opprettholde forsyningen til abonnenten ti 1.10.2011.
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Oppsigelse av drosjeløyve W-1146 med stasjoneringssted Sulitjelma i Fauske
kommune

Vi har mottatt i retur reservedrosjeløyve W-1 146.

I henhold til yrkestransportforskriften § 12 utbetales det ved innlevering av løyvedokument et
returbeløp kr. 1.100,- for løyvedokument utstedt i perioden 01.07.2003 - 30.06.2004.

Utbetalingen finner sted når vi etter avviklingen har mottatt løyvedokumentet i retur, og vi ber
om at det da også blir oppgitt bankontonummer som returbeløpet kan overføres til.

Løyvegarantien blir i henhold til garantivilkårene oppbevart her i 6 måneder etter opphør av
garantiperioden (innlevering av løyvedokumentet), og returneres etter dette banken.

Med hilsen
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Oppsigelse av drosjeløyver i Sulitjelma

Vi har mottatt i retur Deres drosjeløyver W-1087 og W-97 med stasjoneringssted Sulitjelma i
Fauske kommune.

Oppsigelsene tas til etterretning. Utlysing av ledig drosjeløyve i Sulitjelma vil finne sted om
kort tid.

I henhold til yrkestransportforskriften § 12 utbetales det ved innevering av løyvedokument et
returbeløp på. 700,- for løyvedokument utstedt i perioden 01.01.1994 - 31.03.2003.

Utbetalingen finner sted når vi etter avviklingen har mottatt løyvedokumentet i retur, og vi ber
om at det da også blir oppgitt bankontonummer som returbeløpet kan overføres tiL.

Løyvegarantien blir i henhold til garantivilkårene oppbevart her i 6 måneder etter opphør av
garantiperioden (innlevering av løyvedokumentet), og returneres etter dette banken.
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